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در باب لزوم بهینه  سازی مصرف آب؛

آب را گِل نکنیم

آب مایه حیات است و در سال های خشکسالی زمین، بحران آب 
سراسر کره خاکی را دربرگرفته است. به همین خاطر بهینه سازی 
مصرف آب تبدیل به ضروریات جوامع گردیده است. باید بدانیم؛ 
نود و شش در صد از آب روی زمین، آب شور و کمتر از سه 
درصد آن، آب شیرین است؛ اندکی بیش از دوسوم این مقدار، 
در یخچال های طبیعی و کلاهک های یخی و قطبی منجمد 
شده است. مابقی آب شیرین، غیرمنجمد است و باید به عنوان 
آب زیرزمینی استخراج گردد و فقط بخش کوچکی از آن در روی 

زمین یا در هوا وجود دارد.

با این پیش فرض که آب شیرین آبی است که میزان نمک و 
سایر مواد معدنی آن اندک است باید گفت: مصارف آب شیرین 
شامل فعالیت های کشاورزی، صنایع، خانگی و محیط زیست 
است. از طرفی بسیاری از مشکلات بهداشتی کشورهای درحال 
پیشرفت، عدم برخورداری از آب آشامیدنی سالم است. از آنجایی 
که محور توسعه پایدار، انسان سالم است و سلامت انسان در 
گرو بهره مندی از آب آشامیدنی مطلوب است، بدون تامین آب 

سالم جایی برای سلامت مثبت و رفاه جامعه، وجود ندارد.

آنچه مسلم است اینکه حوزه هدررفت آب شامل مصارف واقعی 
و فیزیکی است. مصارف واقعی مصارفی هستند که شبکه های 
فرسوده، انشعابات فرسوده و نشتی ها را شامل می شوند. از 
طرفی، بخش دیگری از هدر رفت آب در منازل، مربوط به مسائل 
استحمام است که باید کنترل بیشتری بلحاظ رفتارهای فرهنگی 
در آن صورت بگیرد.  این موارد لزوم بهینه سازی در  فرهنگ 
مربوط به مصرف آب را در جامعه ایرانی مطرح کرده و ایجاد 

راهکار آن را ضروری نموده است.

در بلوچستان پاکستان؛

حادثۀ اتوبوس زائران اربعین

 ۱۲ قربانی گرفت

حادثه ای دیگر برای اتوبوس زائران پاکستانی که در حال بازگشت 
از عراق و ایران بودند، در ایالت بلوچستان آن کشور جان ۱۲ 

مسافر را گرفت و دست کم ۳۰ نفر مصدوم برجای گذاشت.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از منابع رسمی پاکستان، 
اتوبوس حامل زائران در مسیر بازگشت از عراق و ایران در منطقه 
»مکران« واقع در ایالت بلوچستان به دلیل سرعت بالا واژگون 

شد.

شبکه های خبری پاکستان اعلام کردند که ترمز اتوبوس از کار 
افتاد و اتوبوس با سرعت غیر قابل کنترل از جاده منحرف شد 

و سقوط کرد.

در این حادثه ۱۲ مسافر جان خود را از دست دادند و دست کم 
۳۰ نفر دیگر مصدوم شدند.

پلیس ایالت بلوچستان پاکستان گفت که سرنشینان اتوبوس 
همگی زائرانی متعلق به شهرهای لاهور و گوجرانوالا واقع در 

ایالت بلوچستان هستند.

روز گذشته در حادثه ای دیگر پلیس پاکستان اعلام کرد که بر اثر 
تصادف یک دستگاه اتوبوس در جاده  راولپندی واقع در ایالت 

پنجاب، دست کم ۲۹ نفر کشته و ۲۲ نفر دیگر زخمی شدند.

یاد و خاطره شهدا، 
به ویژه »شهید علی 
احمدی القندیس« 

که 25 اسفند 66 به 
مقام شامخ شهادت 

نائل گشت، گرامی باد

نماینده جنبش حماس در لبنان در اظهاراتی 
درباره مذاکرات جاری بر سر دستیابی به 
توافق آتش بس در نوار غزه و تبادل اسرا 
تاکید کرد که این جنبش به شروط خود 
رژیم  نخست وزیر  شروط  و  است  پایبند 

صهیونیستی را نخواهد پذیرفت.
»احمد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در  حماس  جنبش  نماینده  عبدالهادی« 
لبنان در گفت وگو با شبکه المیادین اظهار 
کرد: دشمن و آمریکایی ها با مذاکره تلاش 
دست  به  میدان  در  که  را  آنچه  می کنند 

نیامده است، به دست بیاورند.
وی تاکید کرد: ما نمی توانیم شروط نتانیاهو 
را که در جریان مذاکرات دوحه تکرار شد، 
بپذیریم. گفت وگوها در دوحه درباره شروط 
نتانیاهو بود و متأسفانه آمریکا درصدد آن 

بود که نشان دهد پیشرفتی وجود دارد.
ما  داد:  ادامه  باره  این  در  عبدالهادی 
می خواهیم مطمئن شویم که آیا مذاکرات 
فریب خاصی  یا  می دهد  پایان  تجاوز  به 

وجود دارد. بنابراین به شروط خود پایبند 
هستیم.

به  اظهاراتش  از  دیگری  بخش  در  وی 
عملیات حزب الله در پاسخ به ترور »فواد 
جنبش  این  ارشد  جهادی  فرمانده  شکر« 
پرداخت و در این باره تصریح کرد: پاسخ 
امروز تأیید می کند که جبهه های پشتیبانی 
از غزه همچنان ادامه دارد و تا زمانی که 
تجاوز به نوار غزه ادامه دارد، همه احتمالات 

مطرح است.
پاسخ  این  داد:  ادامه  حماس  مقام  این 
تأیید کرد که پاسخ مقاومت ناگزیر در راه 
است و در این باره تنها موضوع زمان بندی 
مطرح بود. این پاسخ ثابت کرد که حزب الله 
فریب آمریکا در زمینه سرد کردن جبهه ها با 

مذاکرات را نخورده است.
وی در ادامه تاکید کرد: این پاسخ همچنین 
در چارچوب حمایت از مقاومت فلسطین 

در نوار غزه است.
که  شد  بیان  ان  از  پس  اظهارات  این 

امروز اعلام کرد که  لبنان صبح  حزب الله 
مرحله نخست پاسخ به ترور »فواد شکر« 

فرمانده جهادی خود را به پایان رساند.
در این مرحله از پاسخ، حزب الله ۱۱ پایگاه 
و موضع نظامی رژیم صهیونیستی را هدف 

قرار داد.
ارتش  کرد:  اعلام  حزب الله  در  منبع  یک 
پهپادهای  رهگیری  به  موفق  اسرائیل 
تهاجمی ما نشد و ما با پرتاب تعداد زیادی 

موشک موفق شدیم ارتش اسرائیل را گمراه 
کنیم.

وی همچنین اعلام کرد: ما دو هدف اصلی 
را در شمال تل آویو هدف قرار دادیم که 

متعاقبا آن  ها را اعلام خواهیم کرد.
قرار است که »سید حسن نصرالله« دبیرکل 
حزب الله ساعت ۱۸ به وقت بیروت )۱۸:۳۰ 
به وقت تهران( درباره جزئیات این عملیات 

سخنرانی کند.

»حماس«:

شروطِ نتانیاهو پذیرفتنی نیست

رویداد

شبکه تلویزیونی TF۱ فرانسه گزارش داد، پاول دوروف مؤسس و مدیرعامل پیامرسان تلگرام در فرودگاه »بورژه« در خارج از 
پاریس پایتخت فرانسه بازداشت شد. این شبکه افزود که دوروف با هواپیمای خصوصی خود در حال مسافرت بود که پس از 
خارج شدن از جت خود در این کشور بازداشت شد. گزارش ها حاکی است که دوروف ممکن است به جرائم متعددی از جمله 
تروریسم، قاچاق مواد مخدر، کلاهبرداری، پولشویی و پورنوگرافی کودکان متهم شود. رسانه ها اعلام کرد که دوروف ۳۹ ساله در 
حالی که محافظان وی را همراهی می کردند ساعت هشت شب به وقت محلی فرانسه بازداشت شد. جزئیات بیشتری در مورد 

بازداشت وی منتشر نشده است.

مؤسس تلگرام در فرانسه بازداشت شد!

شهر ما خانۀ ما )3(

شوک

بین  الملل

پاسخ اولیه حزب الله لبنان به ترور »فواد شکر« فرمانده 
جهادی این جنبش واکنش رسانه های صهیونیستی را به 
همراه داشته است و این رسانه ها به سرزنش نخست وزیر 

رژیم اشغالگر پرداختند.
به گزارش »دنیای هوادار«، رسانه های صهیونیستی در این 
باره نوشتند: به نتانیاهو و سرویس های امنیتی توصیه 
می کنیم که برای حفظ آبرو، پیش از اینکه سید حسن 
نصرالله اعلام کند به هدف حساسی که مورد حمله قرار 

گرفته اعتراف کنند.
رسانه های رژیم صهیونیستی همچنین در انتقاد از عملکرد 
ارتش این رژیم برای مقابله با حملات موشکی حزب الله 
لبنان اعلام کردند: از ساعات اولیه صبح امروز می شنویم 
که آن  ها مانع از شلیک موشک ها به بن گوریون و تل آویو 
شدند اما درباره ۳۲۰ موشک و ده ها فروند پهپادی که به 
شمال )فلسطین اشغالی( شلیک شدند، چه توضیحی دارند؟

در همین راستا، وب سایت صهیونیستی »وای نت« اعلام 
کرد که »از جمله اهداف حزب الله در حمله امروز، منطقه 
جالیلوت بود که مقر موساد و پایگاه ۸۲۰۰ در آنجا واقع 

است«.
حزب الله لبنان صبح امروز اعلام کرد که مرحله نخست پاسخ 

به ترور »فواد شکر« فرمانده جهادی خود را به پایان رساند.
در این مرحله از پاسخ، حزب الله ۱۱ پایگاه و موضع نظامی 

رژیم صهیونیستی را هدف قرار داد.
یک منبع در حزب الله اعلام کرد: ارتش اسرائیل موفق به 
رهگیری پهپادهای تهاجمی ما نشد و ما با پرتاب تعداد 

زیادی موشک موفق شدیم ارتش اسرائیل را گمراه کنیم.
وی همچنین اعلام کرد: ما دو هدف اصلی را در شمال تل 
آویو هدف قرار دادیم که متعاقبا آن  ها را اعلام خواهیم کرد.
قرار است که »سید حسن نصرالله« دبیرکل حزب الله ساعت 
۱۸ به وقت بیروت )۱۸:۳۰ به وقت تهران( درباره جزئیات 

این عملیات سخنرانی کند.
گفتنی است، از ابتدای عملیات حزب الله در شمال فلسطین 
اشغالی، شمار زیادی از شهرک نشینان صهیونیست در این 
منطقه ناگزیر به ترک خانه های خود شده اند و بر اساس 
گزارش رسانه های صهیونیستی، بیشتر ساکنان مانده در این 

منطقه از مشکلات روحی و روانی رنج می برند.
در این میان، اضطراب و آشفتگی روانی صهیونیست ها از 
پاسخ حتمی ایران به ترور شهید »اسماعیل هنیه« رئیس 
دفتر سیاسی جنبش حماس و واکنش مقاومت اسلامی 
لبنان به ترور شهید »فواد شکر« فرمانده ارشد خود بر این 

مشکلات روحی افزوده است.
رسانه های صهیونیستی اعتراف کرده اند که بعد از ترور شهید 
هنیه و فواد شکر نوعی انتظار همراه با ترس و وحشت 
صهیونیست ها را در برگرفته و آن  ها هر لحظه منتظر پاسخ 

به این عملیات ترور هستند.

وزارت دفاع روسیه از ادامه درگیری ها در منطقه »کورسک« 
خبر داد؛ درگیری هایی که طبق اعلام این وازرتخانه، طی 
هفته های اخیر به کشته شدن بیش از ۶ هزار نظامی اوکراینی 

منجر شده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری تاس، وزارت 
دفاع روسیه در بیانیه ای اعلام کرد صبح امروز در حالی که 
کی یف قصد انجام عملیات تروریستی علیه مواضع روسیه 
را داشت، سامانه پدافند هوایی این کشور )روسیه( ۲ فروند 
هواپیمای بدون سرنشین اوکراینی را بر فراز منطقه کورسک 

رهگیری و منهدم کرد.

نیروهای مسلح ارتش روسیه نیز به محل استقرار موقت 
نیروهای مهاجم و تجهیزات نظامی اوکراین در ۱۴۷ منطقه 

حمله کردند.
وزارت دفاع روسیه افزود: از آغاز حمله به منطقه کورسک )۱۶ 
مرداد( تاکنون نیروهای اوکراینی خسارات نظامی و تلفات 

جانی سنگینی را متحمل شده اند.
آمارها حاکی از آن است که افزون بر پنج هزار و ۸۰۰ سرباز 

اوکراینی در این عملیات حدود ۲ هفته ای کشته شده اند.
دولت کی یف در نتیجه حملات اخیر ۷۲ تانک، ۵۸ نفربر 
زرهی، ۳۸۳ خوردو زرهی، ۱۱ سامانه پرتاب موشکی و ۹ 

ایستگاه جنگی الکترونیکی را از دست داده است.
ارتش روسیه در بیانیه ای اعلام کرد که عملیات برای انهدام 

واحدهای نیروهای مسلح اوکراین همچنان ادامه دارد.
گفتنی است، نیروهای اوکراینی روز سه شنبه ۶ آگوست )۱۶ 
مرداد( با عبور از مرز روسیه، وارد خاک این کشور شدند و 
منطقه »کورسک« روسیه هدف حمله گسترده کی یف قرار 

گرفت.
»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه روز هفدهم مرداد 
حمله اوکراین به زیرساخت های غیرنظامی در کورسک را 

محکوم کرد و آن را اقدام تحریک آمیز بزرگ خواند.

حملۀ »رسانه های صهیونیستی« به نتانیاهو:   »پیش از آبروریزی، خودت اعتراف کن«

در ادامۀ درگیری ها در منطقه »کورسک«؛  حدود ۶ هزار سرباز اوکراینی کشته شدند

حسن صانعی  پور
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همه ساله میلیون ها دلداده به سید و سالار شهیدان از 
جای جای جهان در مراسم اربعین شرکت می کنند تا پیام 
اربعین حسینی)ع( که ایجاد وحدت و انسجام مسلمانان 

جهان است را به گوش یزیدیان زمان برسانند.
به گزارش »دنیای هوادار«، اربعین امام حسین)ع( روزی 
است که اسرای اهل بیت)ع( به سرزمین کربلا بازگشتند و با 
بزرگداشت شهدا و برپایی عزاداری ضمن بیان عظمت امام 
حسین)ع( به تبیین اهداف قیام و یادآوری اشتباهات 

مردم پرداختند.
اینکه پس از قرن ها بار دیگر پرچم لبیک یا حسین با 
دستان مسلمانان اعم از هر قوم و نژادی در پیاده روی 
انسجام  و  همبستگی  تا  شود  می  برافراشته  اربعین 

کشورهای اسلامی را به رخ جهانیان بکشد.
هرچه  برگزاری  برای  تلاش  در  خود  سهم  به  کسی  هر 
باشکوه و پرشور مراسم اربعین حسین )ع( است و استان 
البرز نیز در این مسیر از غافله عقب نمانده و بر اساس آمار 
ثبت نامی در سامانه سماح این استان ۸۵ هزار و ۳۶۱ 

متقاضی زیارت اربعین شدند.
حضور گروه های جهادی البرز در مرزهای عراق و ایران 
برای پذیرایی از زائران، برپایی ۱۰۰ موکب از استان البرز 
از  روی جاماندگان  پیاده  مهران،  و  مرزهای خسروی  در 
مراسم اربعین در کربلای معلی در نقاط مختلف شهری و 
روستایی استان، پخش نذورات، برپایی مراسم های روضه 
خوانی و سینه زنی در اماکن مذهبی و محافل خانگی از 
دیگر سنت های حسنه اسلامی در این استان است که 
مردم از هر قومیت و با هرزبانی در عرض ارادت به ساحت 

مقدس ابا عبدالله حسین )ع( اشتراک دارند.
های  گروه  گفت:  البرز  استان  سازندگی  بسیج  مسئول 
جهادی بسیج سازندگی استان با استقرار در ۳۲ نقطه از 
مرز ایران و عراق تا کربلای معلی آماده پذیرایی از زائران 

اربعین حسینی شدند.
گران  جهاد  افزود:  فلاحتکار«  »محمد  پاسدار  سرهنگ 
به  منتهی  مسیرهای  تا  عراق  و  ایران  مرز  از  بسیجی 
کربلای معلی ، نجف اشرف و سامرا مستقر شده اند و با 
برپایی مواکب؛ خدمات رسانی به زائران حضرت ابا عبدالله 

الحسین )ع( را آغاز کرده اند.
وی بیان کرد: اغلب گروه های جهادی استان البرز با برپایی 
مواکب ضمن خدمات رسانی و پذیرایی از زائران، زمینه 

اقامت، استراحت و اسکان آن  ها را نیز فراهم می آورند.
پیش  بینی ۲ مسیر پیاده  روی برای جاماندگان اربعین در 

کرج
مراسم  اینکه  بیان  با  البرز  اسلامی  تبلیغات  مدیرکل 
جاماندگان اربعین حسینی همزمان با این روز در استان 
برگزار می شود، گفت: ۱۵۰موکب از عزاداران حسینی البرز 

پذیرایی خواهند کرد.
اظهار  حجت الاسلام والمسلمین »مهدی ولایی برحق« 
کرد: پیاده روی جاماندگان اربعین شهر کرج همانند سال 
گذشته، روز اربعین ساعت هشت صبح در بلوار امامزاده 

حسن )ع( همراه با برنامه های مختلف آغاز شد.
وی اضافه کرد: مسیر دومی نیز همانند سال گذشته پیش 
محمد)ع(  امامزاده  تا  حصارک  میدان  از  که  شده  بینی 

خواهد بود.

سخن پایانی؛ از آنجایی که هر نهضت حیات بخشی برای 
اینکه از امواج دشمنی ها در امان مانده و به نسل های 
آن  پیام های  این است که  نیازمند  بعدی منتقل شود 
محافظت شود بنابراین اربعین امام حسین)ع( از قدیم 
الایام در تقویم تاریخی وفاداران به امام حسین)ع( ثبت 
بزرگترین  از  یکی  به  اربعین  پیاده روی  مراسم  امروز  و 

اجتماعات مذهبی دنیا تبدیل شده است.
امروز مردم به برکت درس های عاشورا مقابل مستکبران 
ایستاده اند و فریاد عدالتخواهی سر می دهند و در اربعین 
سالار شهیدان پیمان دیگری از اتحاد و همبستگی برای 
مبارزه با ظلم منعقد می شود که تا جهان پابرجاست باقی 

خواهد ماند.

»میثم قدمی« -معاون حمل  ونقل اداره کل راهداری و حمل  ونقل جاده ای استان البرز- اعلام کرد: هشت هزارو۷۶۱ زائر اربعین 

حسینی پس از شرکت در این آیین معنوی از مرز مهران به البرز انتقال یافتند. این تعداد زائر تا روز دوم شهریور ماه با استفاده 

از ۳۰۵ دستگاه اتوبوس ناوگان حمل و نقل جاده ای به البرز بازگشته اند. طی ۲ روز آینده شاهد موج بازگشت زائران به پایانه ها 

هستیم که با توجه به کمبود ناوگان حمل و حمل، سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور تلاش خود را برای بکارگیری 

ناوگان کمکی برای بازگشت زائران بکار گرفته است. تمام ظرفیت های ناوگان حمل و نقل استان البرز نیز برای بازگشت زائران عزیز 

بسیج شده اند تا خدمات رسانی بهینه به آنان ارائه شود.

هشت هزار زائر اربعین به البرز بازگشتند

در شهر

اربعین، نماد همبستگی مسلمانان جهان؛

البرزی  ها ارادت قلبی  شان به سیدالشهدا را به رخ کشیدند

از »البرز« چه  خبر؟

سرپرست سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور اعلام کرد: 
یکی از مشکلاتی اساسی در مسیر طرح های مرتعداری کشور 
غیرفعال بودن ایستگاه های تولید بذر است که باید در این زمینه 

چاره جویی کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«،حسن وحید روز گذشته در بازدید از 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان البرز افزود: همانطور 
که بخشی از نهالستان  های کشور به تولید بذر اختصاص یافته، 
می توان بخشی از آن  ها را برای تولید نهال و یا گیاهان دارویی 

اختصاص داد.
وی گفت: در برنامه هفتم توسعه ظرفیت خوبی را برای سازمان 
منابع طبیعی و آبخیزداری کشور لحاظ کرده اند و با توجه به این 
که دولت جدید نیز برنامه های خود را اجرای برنامه هفتم عنوان 
کرد در این برنامه اشاره به مباحث احیا پوشش گیاهی و حفاظت 

خاک شده است.
اهمیت حفظ منابع طبیعی

سرپرست سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور اظهار کرد: 
مهم  ترین اصل در منابع طبیعی اصل حفاظت است که در برنامه 
هفتم توسعه هم اشاره شده بنابراین باید ضریب حفاظتی ۲۰ 

درصد افزایش داده شود.
وی یادآور شد: نکته حایز اهمیت در استان  های البرز و تهران 
توجه دو چندان به مبحث حفاظت به واسطه ارزش افزوده بسیار 
بالای زمین است؛ اکنون سامانه زمین و تجهیز گلوگاه های 
استان البرز به دوربین های پیشرفته حفاظتی مورد توجه قرار 

گرفته است.
و  طبیعی  منابع  سازمان  افتخارات  از  یکی  کرد:  اضافه  وی 
آبخیزداری کشور اجرای طرح کاداستر است اما در این حجم از 
کار امکان دارد اشکالاتی هم وجود داشته باشد؛ رفع تداخل بین 
اراضی ملی و موات جز اقداماتی است که با تشکیل کارگروه 
هایی در ادارات کل باید به صورت جدی و با دقت پیگیری شود.

کاهش کانون های گرد و غبار

وحید گفت: مباحث مربوط به احیا مناطق بیابانی و کاهش 
کانون های گرد و غبار که باید به ۲۰ درصد برسد و همچنین 
مباحث مربوط به توسعه و غنی سازی جنگل ها ابتدایی ترین 
وظایف سازمان منابع طبیعی است که منجر به پایداری جنگل 

می شود.
وی یادآور شد: اگر به این مسئله در ظاهر ساده اما پیچیده 

نپردازیم کارکرد اکولوژیکی جنگل ها نامعلوم خواهد بود.
سرپرست سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور گفت: هرچند 
هیچ طرحی در سازمان منابع طبیعی ارجحیت بر دیگری ندارد 
اما اجرای طرح مردمی یک میلیارد درخت یکی از اصلی ترین 

طرح ها است.
مشکل تالاب صالحیه البرز فقط چرای شترها نیست

وحید با بیان اینکه مشکل تالاب صالحیه استان البرز فقط چرای 
شترها نیست، ادامه داد: این تالاب با احداث جاده های متعدد 
در اطراف آن ضمن متوقف کردن پخش آب در این منطقه تبدیل 

به یک استخر شده است.
وی افزود: احداث کانال زهکشی از قزوین تا البرز و مدیریت منابع 
آب مسئلۀ دیگر است که با سایر مسایل دست در دست هم داده 

است تا این منطقه تبدیل به کانون گرد و غبار شود.
سرپرست سازمان منابع طبیعی کشور گفت: امروز آبخیزداری 
یکی از اولویت های کشور محسوب می شود . اما باید دقت 

داشت منظور فقط بند آبخیز و سازه گابیون نیست.

بسیج  -رئیس سازمان  سرهنگ »محمد فلاحتکار« 
سازندگی استان البرز- گفت: پزشکان جهادگر البرزی 
به مناسبت روز پزشک از امروز به مدت یک هفته 
اردوی جهادی سلامت برگزار کردند. این پزشکان با 
حضور در مناطق کم برخوردار خدمات رایگان درمانی 

ارائه می دهند. پزشکان جهادگر ضمن اینکه زکات 
علم و دانش خود را با خدمت به مردم محروم می 
پردازند، منشأ خیر و برکت زیادی در جامعه می شوند 
که این حرکت جهادی آن  ها باید در جامعه و بویژه در 
میان پزشکان، نخبگان و فرهیختگان جامعه نهادینه 

مردم حاضر  به  در جهت خدمت  آن  ها هم  تا  شود 
شوند. درصدد هستیم با همراهی گروه های جهادی 
سایر خدمات را هم علاوه بر طرح های خدمت رسانی 
که اکنون در روستاها و مناطق کم برخوردار داریم، 

گسترش دهیم.

»سرپرست سازمان منابع طبیعی«: غیرفعال  بودن ایستگاه  های تولید بذر کشور از مشکلات طرح  های مرتعداری است

اردوی جهادی سلامت آغاز شد

پدیدۀ پیچیدۀ رکودِ مسکن 

از دوره رکود مسکن به عنوان پدیده ای پیچیده و خاص نام 
برده می شود که تحت تاثیر عوامل اقتصادی، سیاسی و 
اجتماعی به وجود می آید. بازار مسکن در مقایسه با دیگر 
بازارها به عنوان آخرین گزینه برای خرید و سرمایه گذاری از 
سوی مردم انتخاب می شود. در این بین به بازارهای موازی 
به آن  ها لازم است، بیشتر  برای ورود  که سرمایه کمتری 
انتهای توجه  در  بنابراین بخش مسکن  پرداخته می شود. 
برای سرمایه گذاری قرار گرفته است و به همین دلیل مبلغ 
سرمایه گذاری بالاتری را می طلبد. همچنین زمانی که بازار 
مسکن شروع به جذب مخاطب برای سرمایه گذاری می کند، 
قیمت آن نیز بالا می رود. اگر بازار مسکن قصد احیای خود را 
داشته باشد، شرط آن فعال بودن سایر بازارهای موازی است. 
پس از اینکه این بازارها رشد کردند، مسکن نیز از رکود خارج 
می شود. نکته ای که اکنون می توان به آن اشاره کرد این است 
که مسکن به نوعی رکود و نظام قهری از سوی سرمایه گذاران و 
مصرف کنندگان رسیده است. مطالعات میدانی نشان می دهد 
حتی اگر فروشنده بخواهد قیمت را به صورت دلخواه کاهش 
دهد، باز هم مخاطبی وجود ندارد تا با آن قیمت تحریک شود. 
بنابراین دولت باید در نظام کلی اقتصاد کشور و رفتار مقابله 
با آن تمهیداتی بیاندیشد. بازار باید از رکود خارج شود و در 
مجموع تمام بازارها بتواند برای مردم سودآور باشد و همچنین 
مورد توجه مصرف کنندگان قرار بگیرد تا بتوان از این رکود عبور 
کرد و تعادلی نسبی در بازار تعریف کرد. سخن پایانی؛ دوره 
رکود مسکن می تواند منجر به افزایش نگرانی های مالی و 
عدم اطمینان به آینده اقتصادی در بازار املاک و مستغلات 
شود. در نتیجه، تاثیرات اجتماعی و بعضاً پیامدهای منفی 
روانی در جامعه به دنبال خواهد داشت. کارشناسان با رصد 
بازار، اطلاعات به روز، تحلیل های دقیق و پیش بینی های 
تخصصی می توانند در تصمیم گیری به سرمایه گذاران، 
سازمان ها و افراد کمک کنند. به طور کلی، زمان دقیق خروج 
بازار مسکن از رکود به عوامل متعددی بستگی دارد و در راس 
آن تغییر شرایط اقتصاد کلان و جذب سرمایه گذاران فعال 
قرار دارد. آن چه مسلم است ایجاد یک بازار پویا و پایدار 
برای املاک و مستغلات یکی از دغدغه های مهم در هر 
جامعه ای محسوب می شود؛ چرا که این وضعیت بر شرایط 
اقتصادی اقشار مختلف، سازمان ها و از همه مهمتر اقتصاد 

کلان تاثیرگذار خواهد بود.

مسکن

سارا نصرتی 
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»محمد درویش« -پژوهشگر و کنشگر پیشکسوت محیط  زیست گفت: پوشش گیاهی و تنوع زیستی منحصر به فرد که حاصل منابع آبی موجود در دنا است اگر به هر دلیلی این منابع آبی کم شود، یکی از 
ارزشمندترین ذخیره گاهای ما با مشکلات جدی روبه  رو می شود. هر هکتار از خاک دنا ۲۶ برابر هر هکتار از خاک ایران ارزش دارد چرا که میزان آب درخوری در دنا وجود دارد و ۵۰ قله بالای ۴ هزار متر دارد. 
استان کهگیلویه و بویراحمد امسال ۹۰۰ میلی متر بارندگی داشته است چرا که بیش از چهار برابر میانگین کشور بارش ثبت شد و حاصل آن همین تنوع زیستی است نباید اقتصاد آب بر در استانی که آب 

ندارد، حرف اول را بزند چرا که این خیانت به کل مردم استان اصفهان است.
وی با بیان اینکه همچنان حدود یک میلیون و ۳۵۷ هزار و ۱۵۹ نفر از زائران ایرانی در خاک عراق حضور دارند که باید تا پنجم شهریور به کشور بازگردند، افزود: این آمار به این معناست که حدود ۶۱ درصد 

زائران به کشور بازگشته اند.

»دنا«، با کم  آبی به خطر می  افتد

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
با بیان اینکه برخی مشکلات زیست محیطی چون آلودگی هوا، 
فرونشست و کمبود منابع آبی به ابرچالش تبدیل شده اند، گفت: 

رفع این موارد در کشور نیازمند اجماع ملی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، شینا انصاری که به مناسبت هفته 
دولت در یک برنامه تلویزیونی حضور یافته بود، اولویت های 
محیط زیست در دولت چهاردهم پرداخت و اظهار داشت: مسئله 
محیط زیست یکی از حیاتی ترین مسائل کشور به شمار می 
رود؛ معضلات متعدد محیط زیستی در کشور داریم که برخی از 
آن  ها به ابرچالش  تبدیل شده اند که باید در سطوح حاکمیتی 
به رسمیت شناخته شوند تا برای رفع آن  ها به اجماع و توافق 

برسیم.
وی از آلودگی هوا و گرد و غبار در برخی از استان های غربی و 
جنوب غربی کشور یا شرق کشور را از جمله این ابرچالش ها 
دانست و با بیان اینکه این موارد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار 
داده است، اظهار داشت: ابتدا باید چالش های محیط زیست را به 
رسمیت بشناسیم، درهم  تنیدگی آن  ها با موضوعات اجتماعی، 
اقتصادی، بوم شناختی، سلامت و حتی امنیت را مد نظر قرار 
بدهیم تا در سطوح بالا با یک هماهنگی بین بخشی موضوعات 

محیط زیست را حل و فصل کنیم.
انصاری ادامه داد: موضوع آلودگی هوا به عنوان یک چالش در 
شهرهای بزرگ و صنعتی شناخته می شود که در زمان کوتاه 

قابل حل نیست.
وی با یادآوری اینکه برای حل مشکل آلودگی هوا قانون هوای 
پاک به عنوان مهم  ترین سند بالادستی نگاشته شده است، افزود: 
برای این قانون آیین نامه های اجرایی متعددی وجود دارد به 
طوری که برای رفع و مدیریت آلودگی هوا بالغ بر ۲۰ دستگاه 

دخالت دارند.
معاون رئیس جمهور وظیفه سازمان حفاظت محیط زیست در 
بحث آلودگی هوا را سیاست گذاری و نظارت دانست و گفت: 
اینکه انتظار داشته باشیم این سازمان به تنهایی می تواند 

آلودگی هوا را حل کند، تصور نادرستی است.
وی، از رده خارج کردن خودروهای فرسوده، ارتقا کیفیت سوخت، 
ارتقا خودروها، توسعه حمل و نقل عمومی، تامین منابع و 
کاهش آلایندگی صنایع را از جمله راهکارهای مشخص برای 
مقابله با آلودگی هوا برشمرد که باید به موازات هم پیش برود.

راهکارهای  داد:  ادامه  رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
ضرب الاجلی مثل تعطیلی ها و یا زوج و فرد کردن خودروها 
که اغلب در فصول سرد سال اجرا می شود، راهکارهای مقطعی 

هستند که به دلیل وارونگی هوا ناگزیر به اجرای آن هستیم.
رفع ابرچالش های محیط زیست در کوتاه مدت میسر نیست

انصاری جایگاه محیط زیست در رفع این مشکلات را مطالبه 
گری و پیگیری از دستگاه  های مرتبط دانست و گفت: سازمان 
محیط زیست باید نظارت و پیگیری را به صورت جدی انجام 
دهد اگرچه رفع مشکلات و رفع ابر چالش های محیط زیستی در 

کوتاه مدت میسر نیست.
معاون رئیس جمهور درباره جایگاه محیط زیست در برنامه هفتم 
نیز توضیح داد: این قانون فصل مجزا برای محیط زیست ندارد 
ولی موضوعات محیط زیستی در بخش های مختلف آن مورد 
توجه قرار گرفته است که اگر پیگیری شود، می تواند اتفاقات 

خوبی را رقم بزند.
چهاردهم  دولت  در  سازمان  این  های  اولویت  از  یکی  وی 
را پیگیری اجرای برنامه هفتم و رویکردهای زیست محیطی 
آن برشمرد و گفت:  شاید اگر از ابتدای تدوین برنامه بودیم، 

رویکردهای محیط زیستی آن می توانست قدری غلظت و رنگ 
و لعاب بیشتری داشته باشد.

انصاری بر همکاری و مشارکت مردم برای رفع مشکلات زیست 
محیطی تاکید کرد و گفت: طبق اصل ۵۰ قانون اساسی حفاظت 
از محیط زیست یک وظیفه همگانی است ولی به نظر می رسد 
در طول ادوار مختلف این اصل بیشتر یک اصل تشریفاتی بوده 
در حالی که ما نیازمند این هستیم که حتماً مشارکت مردم را 

داشته باشیم، بسترهای مشارکت مردم را تسهیل کنیم.
معاون رئیس جمهور تاکید کرد: برای حل مشکلاتی که تبدیل 
به ابرچالش شده نظیر حق آبه تالاب ها، تغییر اقلیم، گرد و 
غبار به همکاری بین بخشی نیاز با وزارت نیرو و وزارت جهاد 

کشاورزی در مورد الگوی کشت نیاز است.
انصاری بر تقویت ساختار و بودجه سازمان محیط زیست تاکید 
کرد و اظهار داشت: باید موضوع اقتصاد سبز را پیگیری کنیم و 

بین محیط زیست و اقتصاد ارتباط تنگاتنگ برقرار کنیم.
وی با بیان اینکه در بحث پسماند و اقتصاد پسماند باید دقت 
بیشتری داشت تا بتواند به درستی پسماند را مدیریت کرد، 
افزود: اگر ارزش گذاری اقتصادی اکوسیستم ها را داشته باشیم 
و نسبت به آن حساس باشیم، می توانیم موفقیت بیشتری 

کسب کنیم.

تغییرات اقلیمی باید مدیریت شود

اقلیم و  رئیس سازمان حفاظت محیط زیست درباره تغییر 
تبعات آن اظهار داشت: خشکسالی ، سیل  و تغییر الگوهای 
بارندگی از آثار این تغییر اقلیم به شمار می رود که در خاورمیانه 

آثار و عوارض آن بیشتر شده است.
انصاری یکی از راههای مقابله با تغییر اقلیم را کاهش انتشار 
گازهای گلخانه ای دانست و گفت: در این زمینه برنامه هایی در 
دست داریم که باید اجرایی شود و به طور کلی باید تاب آوری 
خود را در این زمینه ارتقا داده و شهرها را در مقابل مشکلات 

ناشی از این تغییر اقلیم تاب آور کنیم.
توسعه  گلخانه  گازهای  انتشار  کاهش  برای  داد:  ادامه  وی 
انرژی های پاک بسیار اهمیت دارد؛ در منطقه ای هستیم که 
انرژی خورشیدی رایگان است و سرمایه گذاری اولیه می خواهد 
ولی می توانیم از انرژی های پاک بهره ببریم و انتشار گازهای 

گلخانه ای کم شود.
وی افزود: هوشمند سازی موتورخانه ها یا وسایل احتراقی از 
دیگر راهکارهایی است که برای کاهش انتشار گازهای گلخانه ای 

می توان انجام داد.
انصاری بر این نکته تاکید کرد که باید تغییر اقلیمی را روی 
کشت گونه های گیاهی و الگوی کشت کشاورزی، ممنوعیت 
صدور مجوز به صنایع آب بر در مناطق کویری و اجرای طرح 

های توسعه ای مورد توجه قرار داد.
وی توجه به محیط زیست در اقتصاد را به معنای توسعه متوازن 
دانست زیرا در مرحله ارزیابی، آثار محیط زیستی اجرای طرح ها 

به طور واقعی و نه تشریفاتی سنجیده می شود.

اقتصاد پسماند باید مورد توجه قرار گیرد

قانون  اجرای  درباره  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس 
مدیریت پسماند اظهار داشت: این قانون در سال ۱۳۸۳ یعنی 
بالغ بر ۲۰ سال گذشته تصویب و آیین نامه آن یک سال بعد 
مصوب شد؛ پنج گروه پسماند داریم که متولی پسماندهای 

شهری وزارت کشور است.
وی با تاکید بر اینکه زیرساخت های مورد نیاز برای تفکیک 

و  شهرداری ها  کشور،  وزارت  سوی  از  باید  مبدا  از  پسماند 
دهیاری ها آماده سازی شود، افزود: نظارت بر این موضوع برعهده 
سازمان حفاظت محیط زیست و کارگروه ملی پسماند است 
که نظارت و مدیریت انواع پسماند اعم از کشاورزی، صنعتی ، 

عفونی و بیمارستانی را نیز بر عهده دارد.
انصاری تصریح کرد: آن چیزی که باید در پسماند توجه شود و 
مغفول مانده، اقتصاد پسماند است که باید به آن توجه شده و 

مشارکت بخش خصوصی نیز در آن دیده شود.
معاون رئیس جمهور اظهار داشت: در موضوع پسماند ابتدا باید 
روی اجتناب از تولید پسماند متمرکز شویم و از طریق رسانه ها 
و صدا و سیما به شهروندان آموزش دهیم که پسماند کمتری 

تولید کنند و در گام بعد تفکیک پسماندها را آموزش دهیم.
وی پردازش، بازیافت و دفن بهداشتی و زباله سوزی را گام 
های نهایی برای حذف پسماند برشمرد و گفت: برای این کار به 

همکاری بین بخشی نیاز داریم.
انصاری با بیان اینکه محیط زیست در اولویت نبوده است، اظهار 
داشت: برای رفع مشکلات موجود در آب، پسماند و آلودگی 
هوا باید کارگروه هایی را که در سازمان حفاظت محیط زیست 

غیرفعال بودند، فعال کنیم.
وی استفاده از ظرفیت های مردمی رای حل مشکلات زیست 
محیطی از جمله پسماند را مورد تاکید قرار داد و با اشاره به 
اینکه در برنامه هفتم نیز سازمان حفاظت محیط زیست مکلف 
شده است سامانه یکپارچه مدیریت پسماندها را با هدف پایش 
و نظارت بر کلیه اقدامات مدیریت پسماند در کشور تا سال اول 
برنامه ایجاد کند، افزود: ما این را پیگیری خواهیم کرد و متولی 
پسماندهای عادی وزارت کشور است، سازمان حفاظت محیط 

زیست نظارت می کند و پیگیری می کند.
اینکه مدیریت پسماندهای  یادآوری  با  انصاری 

عفونی با وزارت بهداشت و پسماندهای صنعتی 
پسماندهای  و  است  صنعتی  واحد  برعهده 
کشاورزی با وزارت جهادکشاورزی است، گفت: 
اجرای قانون مستلزم این است که همکاری 

جانب  از  و  باشیم  داشته  بخشی  بین 
داشته  وجود  اراده  و  عزم  دستگاه ها 

باشد.

فرونشست زمین یک مسئله 
محیط زیستی است

حفاظت  سازمان  رئیس 
محیط زیست درباره بحران 
زمین  فرونشست  و  آب 
موضوع  در  گفت:  نیز 
مدیریت  فرونشست، 
که  داریم  را  آبخوان ها 

در حیطه وزارت نیرو قرار 
دارد.

اینکه  بیان  با  انصاری 
یک  زمین  فرونشست 
زیستی  محیط  مسئله 

است افزود: یکی از راه  های 
حل این مشکل تغییر الگوی 
کشت از سوی جهادکشاورزی 
و پرهیز از احداث صنایع آب 
بر در دشت های بحرانی از 

سوی وزارت صمت است.
وی تاکید کرد: ما باید بحث فرونشست زمین را به عنوان یک 
ابرچالش در کشور بپذیریم و روی آن به توافق برسیم و با 

همگرایی این مسئله را حل کنیم.
وی در عین حال به موضوع دیپلماسی محیط زیست اشاره کرد 
و افزود: موضوع آب های فرامرزی و مسئله گرد و غبار ناشی از 
کانون های منطقه ای و خارجی از طریق وزارت امور خارجه قابل 

پیگیری است.
اینکه کارهای خوبی که توسط دولت قبلی  با بیان  انصاری 
پیگیری شده است را ادامه می دهیم، افزود: قرار نیست چرخ 

از نو اختراع کنیم.

تحریم  ها بر حوزۀ محیط زیست نیز اثرگذار بوده است

وی با یادآوری اینکه در مورد گردوغبار چندین قطعنامه صادر و 
پیگیری هایی انجام شده است، گفت: متولی موضوع گرد و غبار 
سازمان حفاظت محیط زیست است اما سازمان منابع طبیعی 
هم باید با آن همکاری لازم را داشته باشد تا اجرای قطعنامه 

ها پیگیری شود.
معاون رئیس جمهور با تاکید براینکه حل معضلات محیط 
زیستی در شرایط انزوا و عدم تعامل با جهان قابل حل نیست و 
نیازمندیم که در یک تعامل با جهان پیش برویم، بر بهره گیری 
از تکنولوژی ها و فناوری های روز در پایش ها و تصفیه خانه ها و 

پالایش آلاینده ها تاکید کرد.
انصاری با بیان اینکه بحث تحریم ها بر حوزه محیط زیست نیز 
اثرگذار بوده است، گفت:  دیپلماسی فعال محیط زیست باید 
گفت که یکی از بندهای سیاست های ۱۵ گانه مقام رهبری بوده 
است و امیدواریم در دولت چهاردهم بتوانیم در تعامل 
با کشورهای همسایه و همسایگان مسائلی را که در 

سطح منطقه داریم کاهش دهیم.

پیگیری اجرای قوانین در دستور کار است

با  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس 
بیان اینکه در دولت چهاردهم پیگیری 
اجرای کامل قوانین زیست محیطی 
دنبال می شود، گفت: نکته مهم و 
حائز اهمیت این است که ما باید 
چالش های محیط زیست را به 
مهمی  چالش های  عنوان 
و  بشناسیم  کشورمان  در 
بتوانیم در سطح حاکمیت 
زیرا  کنیم  دنبال  را  آن 
زیست  محیط  وقتی 
گیرد،  قرار  اولویت  در 
منابع مالی و اعتباری 
در  مسائل  حل  برای 

نظر گرفته می شود.
کرد:  تاکید  انصاری 
محیط زیست امروز دیگر 
خطا  و  آزمون  ظرفیت 
و  متعدد  مشکلات  ندارد؛ 
این بخش وجود  در  عمیقی 
دارد که برای رفع آن نیازمند 
و  ها  بخش  همه  مشارکت 

همه مردم هستیم.

»رئیس سازمان حفاظت محیط زیست« تأکید کرد؛

اجماع ملی، تنها راه برون  رفت از مشکلات محیط  زیست

سبز
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کریستوف دام مربی آلمانی بعد از سال ها مبارزه با سرطان در سن ۷۰ سالگی درگذشت. یکی از افتخارات این چهره سرشناس آلمانی، 

فتح بوندسلیگا با تیم فوتبال اشتوتگارت آلمان در فصل ۱۹۹۱-۹۲ بود. دام از سال ۲۰۲۲ و پس از تشخیص سرطان با این بیماری 

دست و پنجه نرم می کرد. از کریستوف دام به عنوان یکی از گزینه های هدایت تیم ملی آلمان در سال ۲۰۰۰ یاد می شد اما اعتراف به 

مصرف کوکائین که منجر به اخراج او از بایرلورکوزن شد، مانع تحقق این مهم شد. در دهه های پیش، از دام به عنوان گزینه هدایت 

تیم ملی ایران یاد می شد. او دوست صمیمی رولند کُخ بود که یک فصل در تیم استقلال تهران هدایت آبی پوشان را بر عهده داشت. 

او با تیم های بشیکتاش ترکیه و آستریا وین اتریش نیز در لیگ  این کشورها قهرمان شده بود.

مربی سرشناس فوتبال آلمان درگذشت

 تیم ملی هندبال مردان قطر که سابقه قهرمانی در آسیا، 
حضور در المپیک و نایب قهرمانی در مسابقات قهرمانی 
جهان را در کارنامه دارد. پس از سال ها با »والری ریورا« 
سرمربی اسپانیایی قطع همکاری کرد و در روزهای اخیر 
»وسلین ویوویچ« مربی مونته نگرویی هندبال که پیش از 

این سرمربی تیم ملی ایران بود را به خدمت گرفت.
اما ماجرا آمدن وسلین به قطر از کجا آب می خورد!؟

»یوسف معلم« یک هندبالیست  قطری است که سابقه 
بازی در تیم ملی این کشور را نیز در کارنامه دارد. او که 
در کشور قطر نیز فروشگاه لوازم ورزشی لوکس دارد. در 
پست دروازه بانی هندبال در دوران جوانی برای تیم ملی 
کشورش بازی می کرد، زمانی که وسلین ویوویچ سرمربی 
تیم باشگاهی السد قطر بود یوسف را خیلی دوست داشت 

و همیشه او را در چارچوب دروازه قرار می داد.
این رفاقت وسلین و یوسف سال  ها ادامه پیدا کرد تا اینکه 
یوسف معلم مدتی قبل سمت سرپرستی تیم ملی هندبال 

بزرگسالان قطر را برعهده گرفت .
او باتوجه به ارتباط صمیمی که با رئیس فدراسیون هندبال 
قطر دارد و همگی می دانید پس از سرمربی در تورنمنت 
های بین المللی نفر دوم تیم پس از سرمربی سرپرست 
تیم اسن که گزارشات نتایج و... به فدراسیون مربوطه ارائه 
می دهد . بالاخره پس از روزها مذاکره، رایزنی، صحبت و 

تلاش یوسف توانست مربی اسبق باشگاهی خود را به 
نیمکت تیم ملی برساند تا قطر و وسلین به توافق نهایی 

رسیدند.
یوسف معلم با این کار معرفت خود را به ویوویچ بار دیگر 
ثابت کرد و نشان داد قدردان تمام محبت های است که 
این مربی در زمان بازی به او داشته است. البته همه ما 
هم فهمیدیم که بیشتر ورزش در دنیا براساس رانت و 
رابطه پیش می رود و کمتر اتفاقی بر اساس شایستگی و 

لیاقت رخ می دهد.
البته داستان حضور وسلین وویوویچ پس از ناکامی قطر 
المپیک  سهمیه  دادن  دست  از  و  المپیک  انتخابی  در 
پاریس ۲۰۲۴ استارت خورد  و شکست این تیم مقابل 
ژاپن در مسابقات قهرمانی آسیا به میزبانی بحرین باعث 
شد سرپرست فعلی تیم ملی قطر یعنی همان یوسف 
معلم راه حضور وسلین را هموار کند و با کانال زدن و 
رایزنی حضور او را در کشورش فراهم کند و در کنفراس 
مطبوعاتی ومعرفی وسلین به سمت سرمربی تیم ملی قطر 

او خوشحال و خندان در کنار وی قرار گرفته است.

سایر  از  را  بیلیارد  و  بولینگ  هیأت  بنیادی،  تحولات 
است.  کرده  متمایز  اصفهان  استان  ورزشی  های  هیأت 
هیأت بولینگ و بیلیارد استان اصفهان در سال های اخیر 
قابل  پیشرفت  علمی  مبانی  برپایه  و  مدیریت  سایه  در 
توجه و اثرگذاری داشته و از ویژگی های منحصر به فرد 
برخوردار شده است تا با کسب رتبه اول در بین استان 
های سراسر کشور متمایز و جایگاه برتری داشته باشد. 
این موفقیت حاصل تلاش، همدلی و همکاری خادمان 
خدمت به جامعه ورزش و جوانانی بوده که با اخلاص و 
ایمان به مسئولیت و وظایفی که برعهده داشتند پایبند 
باشند. کسب عنوان برترین هیأت بولینگ و بیلیارد استان 
اصفهان نشان دهنده تلاش خستگی ناپذیر اعضای هیأت 
در اشاعه و رشد این ورزش مفرح در بین جوانان مستعد 
و دوستداران بولینگ و بیلیارد خطه زاینده رود است که با 
مروری به عملکرد و بازدهی هیأت مذکور در این سال های 
اخیر پی به علت ارتقای سطح کمی و کیفی این ورزش 

مفرح در نصف جهان می بریم.
مجمع عمومی سالیانه هیأت بولینگ و بیلیارد استان 
حضور  با  هیأت  یکساله  عملکرد  بررسی  برای  اصفهان 
محسن  فدراسیون،  سرپرست  سلطانپور  علی  وبیناری 
تابش فر سرپرست معاونت توسعه ورزش اداره کل ورزش 
و جوانان، امیرحسین صمدانی رئیس هیات بولینگ و 
بیلیارد استان اصفهان و دیگر اعضاء در تالار اجتماعات 
مجموعه معظم با گزارشی از عملکرد یکساله هیات بولینگ 
و بیلیارد استان اصفهان در سال 1402 توسط رئیس هیأت 
برگزار شد. امیرحسین صمدانی رئیس هیات بولینگ و 
بیلیارد استان اصفهان در این مراسم با ابراز تأسف اظهار از 
اینکه هیأت بولینگ و بیلیارد استان اصفهان در سال 1399 
رتبه بیستم کشور را دارا بوده است گفت: ما اعضای فعلی، 

هیأت را در چنین شرایطی تحویل گرفتیم و با جدیّت کار 
را دنبال کردیم تا با تکیه بر توان جوانان انقلابی و متعهّد 
اصفهانی موفق شدیم در سال 1400 ، 16 پله صعود کنیم و 
مقام چهارم کشور را کسب کنیم؛ و با همین روند بکار خود 
تداوم بخشیدیم و در سال 1401 توانستیم به همّت جامعه  
بولینگ و بیلیارد برای اولین بار در کشور رتبه  نخست را 
بدست آوریم که در حال حاضر نیز با توجه به اهمیت 
پیشرفت این رشته پرطرفدار در میان جوانان، در ردیف 
فعال ترین هیأت های  بولینگ و بیلیارد کشور قرار داریم.

صمدانی ضمن تقدیر از زحمات جامعه بزرگ بولینگ و 
بیلیارد استان اصفهان خاطرنشان کرد: با برنامه ریزی های 
مدوّن صورت گرفته و در نظر گرفتن خط  مشی و اهدافی 
که دنبال می کنیم در راستای پیشرفت و توسعه رشته های 
زیر مجموعه گام بر می داریم و با اتکا به خِرد جمعی این 
روند را تداوم خواهیم بخشید و نگاه ویژه فرهنگی نیز 

بیش از پیش به زیر مجموعه خواهیم داشت.
بیلیاردی  ورزش های  لیگ  سازمان  رئیسه  هیئت  عضو 
کشور در ادامه بر حفظ شرایط موجود تاُکید کرد و گفت: 
با حمایت فدراسیون و همکاری اداره کل ورزش و جوانان 
استان قطعاً تلاش خواهیم نمود زمینه این رشد و تعالی 

را تا سرحد امکان حفظ کنیم.
فرهنگی  برنامه های  به  اشاره  ضمن  پایان  در  صمدانی 
افزود:  شاخصِ اجرا شده توسط هيأت در سطح استان 
با وجود مشکلاتی که در گذشته وجود داشت در اجرای 
فرهنگ سازی مناسب و ترویج ورزش بولینگ و بیلیارد، 
در فضایی سالم با استفاده از ظرفیت های قانونی عمل 

خواهیم کرد.
اداره  ورزش  توسعه  معاونت  تابش فر سرپرست  محسن 
کل ورزش و جوانان استان اصفهان نیز در سخنانی اظهار 
هیأت  نخست  رتبه  باید کسب  چیز  هر  از  قبل  داشت: 
بولینگ و بیلیارد استان اصفهان در کشور را به جامعه 
ورزش استان تبریک عرض کنم و امیدوارم این روند رو به 

شد و توسعه همچنان ادامه دار باشد.
وی در ادامه ابراز امیدواری کرد: با مدیریت آقای امیرحسین 
صمدانی و تیم همراهش در هیأت، رشته های بولینگ و 
بیلیارد استان اصفهان بیش از گذشته توسعه پیدا کند تا 
شاهد افتخارآفرینی ورزشکاران استان در میادین ملی و 

بین المللی باشیم.
علی سلطانپور سرپرست فدراسیون  بولینگ و بیلیارد نیز به 
صورت وبیناری اظهارداشت: جا دارد از مسئولان اداره کل 
ورزش و جوانان استان اصفهان تشکر کنم که بانی برگزاری 
این مجمع شدند تا اطلاعات لازم از عملکرد هیأت بولینگ 

و بیلیارد استان سرفراز اصفهان را کسب کنیم.
رئیس فدراسیون بولینگ و بیلیارد جمهوری اسلامی ایران 
در ادامه تشکر ویژه ای هم از امیرحسین صمدانی و دیگر 
اعضای هيأت بولینگ و بیلیارد این استان داشت که با 
عملکرد مطلوب خود جایگاه رفيعي را برای هيأت استان 

اصفهان در سطح کشور کسب کرده اند.
وی در پایان برای همۀ اعضای مجمع و خانواده بزرگ 
هیأت که با استفاده از مربیان شاخص، بولینگ و بیلیارد  
استان اصفهان را به توفیقات ارزشمندی رهنمون کرده اند، 

آرزوی موفقیت نمود.

سرمربی سابق تیم ملی هندبال ایران چگونه هدایت تیم ملی قطر را برعهده گرفت؟

برگزاری مجمع عمومی سالیانه هیأت بولینگ و بیلیارد استان اصفهان؛

ویژگیهایمنحصربهفرد

دیدگاه

نصف    جهان

مقصد بعدی علیرضا کجاست؟ 

کاپیتان به روسیه نمی  رود

به رغم شایعات درباره پیوستن کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران 
به لیگ روسیه و تیم دینامومسکو، به نظر می رسد که او 

علاقه ای به قبول این پیشنهاد ندارد.
علیرضا  قرارداد  هلند،  لیگ   ۲۰۲۳-۲۰۲۴ فصل  پایان  با 
جهانبخش با فاینورد به اتمام رسید و کاپیتان تیم ملی به 
عنوان بازیکن آزاد پیشنهادهای جدید خود را بررسی کرد. طی 
ماه های اخیر شایعه های بسیاری درباره آینده جهانبخش 
شنیده شده که آخرین آن پیشنهاد دینامومسکو و حضور در 
لیگ روسیه است. پیشنهادی که جهانبخش آن را رد کرده 
و به نزدیکانش گفته است که علاقه ای به حضور در لیگ 

روسیه ندارد.
علیرضا البته امیدوار بود با تغییر سرمربی فاینورد، اتفاقات 
جدیدی رخ بدهد و بتواند یک فصل دیگر در این تیم بماند اما 
به نظر می رسد شرایط برای ادامه همکاری طرفین مهیا نشده 
است. حتی جهانبخش به هلند سفر کرد و از امکانات باشگاه 
فاینورد برای حفظ آمادگی استفاده کرد. همین مسائل باعث 
شد تا زمزمه های بازگشت او شنیده شود اما فعلاً طرفین به 

چنین نتیجه ای نرسیده اند.
کاپیتان تیم ملی از لیگ ایران هم پیشنهاد بازی دریافت 
کرد اما پاسخ منفی داد. از همان ابتدا هم پیش بینی می شد 
علاقه مند  و  نمی آید  ایران  لیگ  به  فعلاً  جهانبخش  که 
است تا فوتبالش را در یک لیگ اروپایی پیگیری کند. امیر 
هاشمی مقدم، مدیر برنامه جهانبخش تأکید کرد که ستاره 
ایرانی و سابق فاینورد از ۲ تیم پیشنهاد نهایی را دریافت کرده 
و مشغول بررسی شرایط است تا یکی از آن  ها را انتخاب کند.

این پیشنهادها از ۲ تیمی هستند که در ۵ لیگ برتر اروپا 
است:  گفته  گفت وگویی  در  هم  جهانبخش  دارند.  حضور 
همچنان مشغول بررسی پیشنهادها هستم. فکر می کنم طی 
روزهای آینده به نتیجه می رسم و توافق می کنم. البته شک 
نکنید این اتفاق قبل از فیفادی شهریور رخ می دهد تا با تمام 

توان و انگیزه در خدمت تیم ملی باشم.

پیروزی دختران فوتبالیست بم 

در لیگ قهرمانان آسیا

تیم فوتبال خاتون بم مرحله مقدماتی لیگ قهرمانان آسیا را 
با برد شروع کرد.

تیم فوتبال خاتون بم در اولین دیدارش از مرحله مقدماتی 
لیگ قهرمانان آسیا امروز )یکشنبه، چهارم شهریور( از ساعت 
۱۵ و ۳۰ به مصاف رویال تیمو بوتان رفت و با نتیجه دو بر 

یک به پیروزی دست پیدا کرد.
نیمه اول این دیدار با تساوی یک بر یک به پایان رسید. ابتدا 
تیم بوتان در دقیقه ۲۷ بازی دروازه نماینده ایران را باز کرد در 
ادامه منا حمودی در دقیقه ۳۳ گل تساوی را به ثمر رساند. 
در نیمه دوم هر چند تا دقیقه ۷۰ بازی با تساوی یک بر یک 
پیش می رفت اما شهناز جعفری گل دوم را  در دقیقه ۷۴ برای 
خاتون به ثمر رساند تا نماینده ایران برنده از زمین خارج شود.

تیم خاتون بم در گروه D این مسابقات با تیم های کیتچی 
هنگ کنگ و رویال تیمفو بوتان در یک گروه قرار دارد.

لژیونرها

امیر اسدی 

صمد خزایی 

اصغر قلندری 



مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان تهران از پوشش امدادی مراسم راهپیمایی جاماندگان اربعین حسینی در پایتخت با مشارکت بیش از ۶۵0 نیروی عملیاتی این جمعیت خبر داد.  

شاهین فتحی ضمن تسلیت فرا رسیدن اربعین سرور و سالار شهیدان گفت: مراسم جاماندگان اربعین حسینی طبق سنوات گذشته، در سال ۱۴۰۳ و همزمان با سراسر کشور با حضور آحاد مردم 

در شهر و شهرستان های استان تهران برگزار شد و جمعیت هلال احمر نیز در این مراسم در کنار دیگر نهادهای امدادی، خدمات خود را به هموطنان ارائه داد.

وی ادامه داد: امسال نیز همانند سال های گذشت طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، تیم های عملیاتی هلال احمر استان تهران در پایتخت و شهرستان های استان تهران در مسیرهای از پیش 

تعیین شده حضور پیدا کردند تا در صورت لزوم به هموطنان امدادرسانی کنند.

مشارکت بیش از ۶۵٠ امدادگر تهرانی در پوشش امدادی راهپیمایی جاماندگان اربعین حسینی

 سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری  فردیس در نظر دارد به استناد دستورالعمل اجرایی آئین نامه حمل و نقل دانش آموزان مصوب هئیت محترم وزیران به شماره 105024/ت 61289 ه مورخ 1402/06/14 

جهت امر ساماندهی و ارائه خدمات سرویس حمل ونقل دانش آموزی در سال تحصیلی 1404-1403 مدارس شهر فردیس را از طریق فراخوان شناسایی شرکتها و پیمانکاران ذی صلاح اقدام نماید . لذا متقاضیان 

می توانند از تاریخ انتشار آگهی )چاپ نوبت اول( از ساعت 7:00 صبح دوشنبه  1403/05/29 لغایت دوشنبه 1403/06/05ساعت 13:00 جهت دریافت اسناد فراخوان و ارائه موارد درخواستی با در دست داشتن موارد ذیل 

به سازمان مدیریت حمل ونقل بار ومسافر واقع در فردیس - جاده ملارد )بلوار شهید سلیمانی( - ضلع شرق پل شهدای ارتش- جنب جایگاه CNG - محوطه مرکز معاینه فنی شماره یک ، طبقه دوم ساختمان اداری- دفتر مدیریت مراجعه و یا 

با شماره تلفن 36543744-026  تماس حاصل نمایند.

متقاضیان می بایست تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ1402/06/15ساعت 13/00 جهت تسلیم مدارک به دبیرخانه سازمان مراجعه و اسناد را تحویل و شماره ثبت دریافت نمایند. ضمناً سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری 

فردیس در رد یا قبول هریک از درخواست های متقاضیان شرکت در فراخوان مختار می باشد و ارائه و دریافت مدارک فراخوان هیچگونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند.

- به پیشنهادات مخدوش و ناقص و پیشنهاداتی که ، بعد از مهلت مقرر این آگهی واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

- واریز مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان خرید اسناد به حساب شماره 400819688645 بانک شهر  به نام شهرداری فردیس )حساب سپرده پیمانکاران( جهت خرید اسناد

 _  سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد فراخوان مندرج است.

جهت اطلاعات بیشتر به سازمان حمل و نقل و بار مسافر مراجعه نماید.   1771863

سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری فردیس

گهی فراخوان عمومی )نوبت دوم( آ

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۲۶۸ مورخ ۱۴۰۳٫۰۵٫۱۵ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فرانک 
اللهیاری بشناسنامه شماره ۱۴۶ صادره از تجریش فرزند اقتدار در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در 
آن به مساحت ۲۸۰ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۵۸۵ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای اقتدار اللهیاری و 
با مالکیت مالک اولیه آقای حسن خراسانی گرده کوهی تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 1776082
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرجتاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۱

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی - کرج )نوبت اول(

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۲۶7 مورخ ۱۴۰۳٫۰۵٫۱۵ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
محمد همدانی آونلیقی بشناسنامه شماره 19 صادره از میانه فرزند مرتضی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین 
با بنای احداثی در آن به مساحت ۲۸۰ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۵۸۵ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری 
از آقای مرتضی همدانی آونلیقی و با مالکیت مالک اولیه آقای حسن خراسانی گرده کوهی تایید مینماید. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1776045
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرجتاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۱

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی - کرج )نوبت اول(

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۲۶۵ مورخ ۱۴۰۳٫۰۵٫۱۵ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
بهجت مؤمنی بشناسنامه شماره ۲۴۹ صادره از رزن فرزند علی اصغر در ششدانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۱۹۰ متر مربع مفروز از پلاک 
شماره ۲۰۸۸ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقایان وحید و 
حمید و رضا و ناصر و خانم نسرین همگی مومنی و با مالکیت مالک اولیه آقای 
مهدی هروی تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۷۷۴۴۵۴
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۱

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون آ

 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای

 فاقد سند رسمی - کرج )نوبت اول(
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۳۰۳ مورخ ۱۴۰۳٫۰۵٫۱۸ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای نیما ترابی بشناسنامه شماره ۰۳۱۰۵۳۲۸۵۱ صادره از کرج فرزند محرمعلی 
در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۱۷۷٫۴۳ متر 
مربع مفروز از پلاک شماره ۲۲۹۱ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری 
از آقای یونس ترابی و با مالکیت مالک اولیه آقای سیدمحمد حسینی تایید 
مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. ۱۷۷۳۰۹۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۱

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون آ

 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای

 فاقد سند رسمی - کرج )نوبت اول(
موضوع  اول  هیات  مورخ ۱۴۰۳٫۴٫۳  شماره ۱۳۰۳۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۰۴۸۹  رای  برابر 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج-ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای علیرضا نعمتی چالی فرزند نورمحمد بشماره شناسنامه ۴۰۰ ، به 
صورت شش دانگ اعیان یک قطعه زمین بابنای احداثی به مساحت ۱۰۰٫۰۷ متر 
مربع مفروز از اعیان پلاک ۳۳۹ فرعی از ۱۶۲ اصلی واقع در کرج خریداری از مالک 
رسمی آقای احمدحاجی مرشدپشندی به طور قولنامه ای که مالکیت نامبرده در 
جریان ثبت می باشد، محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق  مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۷۷۵۸۱۳
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۰

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون آ

 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای

 فاقد سند رسمی - کرج )نوبت اول(

6 آگهیدوشنبه 5 شهریور 1403      شمارگان 1626

فتحی با اشاره به اصلی ترین مراسم سطح استان که در پایتخت برگزار می شود، اظهارکرد: از مجموع ۶۵۰ نیروی عملیاتی سطح استان، بالغ بر 38۵ نیروی عملیاتی کادر و داوطلب خواهر و برادر هلال احمر شهرستان های تهران و ری، مراسم 

اصلی پایتخت را با استقرار از میدان امام حسین )ع( تا حرم حضرت عبدالعظیم )ع(، با بهره گیری از ۴۰ دستگاه خودروی عملیاتی از جمله خودروی فرماندهی، آمبولانس، اتوبوس آمبولانس، خودروی عملیات نجات، موتورلانس و با پشتیبانی ۲ 

فروند بالگرد سازمان امداد و نجات، پوشش امدادی دادند و به خدمت رسانی به هموطنان پرداختند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر، مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان تهران در پایان با اشاره به پوشش امدادی این مراسم 

در سایر شهرستان های استان اظهارکرد: همزمان و علاوه بر مراسم پایتخت، بالغ بر ۲۶۵ نفر از عوامل عملیاتی کادر و داوطلب این جمعیت در ۱۴ شهرستان دیگر استان، با بهره گیری از بالغ بر ۴۰ دستگاه خودروی امدادی و عملیاتی، به پوشش 

امدادی مراسم جاماندگان حسینی در این شهرستان ها پرداختند.



دوشنبه 5 شهریور 1۴۰۳      شمارگان 1626 ورزشی7

مهاجم تیم ملی فوتبال آلبانی با امضای قرارداد رسمی به تراکتور پیوست تا این تیم را در ادامه لیگ بیست و چهارم همراهی کند. سوکول چیکالشی گزینه مدنظر تراکتور برای تقویت خط 

حمله که صبح امروز - چهارم شهریور- وارد تبریز شده بود، پس از مذاکره و توافق با سعید مظفری زاده، سرپرست مدیرعاملی باشگاه تراکتور، قرارداد همکاری خود را با تیم فوتبال این باشگاه 

امضا کرد. او سابقه پوشیدن پیراهن تیم های بسا، کوکسی، اسکندربو کورچه و تیرانا در لیگ آلبانی، اینچئون یونایتد در لیگ کره، آر.ان.کی اسپلیت کرواسی، باشاک شهیر، بلدیه اسپور 

آق حصار، عثمانلی اسپور، گوزتپه و کونیااسپور ترکیه و الخلیج عربستان را در کارنامه دارد. چیکالشی در ۵۹ بازی ملی برای تیم ملی آلبانی ۱۳ گل به ثمر رسانده است.

رونمایی تراکتور از بمب جدید نقل و انتقالات

بازیکنان خارجی شاغل در لیگ فوتبال ایران، به دو دسته کاملا 
متفاوت تقسیم می شوند؛ با این پیش فرض که معمولا بازیکنان 
سطح یک اروپا و سایر کشورهای صاحب نام در فوتبال، بدلایل 
مختلف امکان حضور در فوتبال ایران را ندارند، باید گفت: دسته 
اول بازیکنانی هستند که از مجرای دلالی و به منظور کسب 
درآمد، جذب باشگاه های ایرانی شده و بجز بدهی، حاصل دیگری 
برای فوتبال ایران نداشته اند. دسته دیگر بازیکنانی متوسط و 
یا مصدومی بودند که توانسته اند، به فرم ایده آل خود برسند و 
تاثیرات مثبتی در باشگاه  های ایرانی داشته باشند. آنچه مسلم 
است اینکه در سال های اخیر بازیکنانِ به مراتب با کیفیتی به 
فوتبال ایران اضافه شده و تعدادی از آنان نقش انکارناپذیری 
در روند رو به رشد باشگاه های خود داشته اند. با این مقدمه 
نگاهی به وضعیت بازیکنان خارجی باشگاه های حاضر در لیگ 

برتر فوتبال ایران در فصل بیست و چهارم خواهیم انداخت:
گوندوز، جانشینی مطمئن

نگرانی هایی  پرسپولیس  از  بیرانوند  علیرضا  جدایی  از  پس 
باشگاه  سران  آمد.  بوجود  وی  جانشین  انتخاب  درخصوص 
پرسپولیس بعد از بررسی شرایط موجود، الکسیس گوندوز دو 
ملیتی را جذب کردند. گوندوز در بازی هفته اول مقابل ذوب آهن 
نمایش قابل انتظاری را از خود نشان نداد، اما به جرات باید گفت 
گلر قرمزپوشان پایتخت، ناجی آنان در تقابل این تیم با تراکتور 
در هفته دوم لیگ بود. الکسیس با عکس العمل های فوق العاده 
شایستگی های خود را به دوستداران فوتبال نشان داده و باید او 
را جانشینی مطمئن در پرسپولیس بدانیم. گلر پرسپولیس با 
قابلیت چپ پا بودن، تجربه بازی در تیم سنت اتین فرانسه را 
داشته و سابقه حضور در تیم ملی الجزایر را هم در کارنامه اش 

به ثبت رسانده است.

پایان عصر یامگا
کوین یامگا بازیکن فرانسوی استقلال تهران از معدود بازیکنان با 
کیفیتی بود که به فوتبال ایران آمد. پنالتی زن نخست آبی پوشان 
پایتخت در حادثه برخورد با بازیکن استقلال در تمرینات این 
تیم از ناحیه چشم مصدوم شد و لیگ بیست و سوم را از 
دست داد. یامگا که در تمرینات پیش فصل استقلال نیز شرکت 
کرد، آمادگی خود را جهت بازگشت به ترکیب تیم اعلام کرد و 
حتی بحث حضور او در آلومینیوم اراک نیز مطرح شد. با این 

حال به احتمال بسیار زیاد ادامه حضور این ستاره فرانسوی در 
فوتبال ایران میسر نبوده و بعد از جواد نکونام، مجتبی حسینی 
نیز او را از نظر فنی تایید نکرد تا یامگا به یک پایان غم انگیز در 
فوتبال ایران نزدیک بشود . در نهایت باید دید این بازیکن تحت 
قرارداد استقلال چه سرنوشتی در ادامه زندگی فوتبالی خود پیدا 

خواهد کرد.

کاکوتا، آتش زیر خاکستر
یک نیمه بازی مقابل  ملوان بندرانزلی کافی بود تا به کاکوتا لقب 
آتش زیر خاکستر بدهیم. بازیکنی سرشار از انرژی که پُرواضح 
است برای اثبات خود انگیزه های زیادی دارد. مشکل کاکوتا دیر 
اضافه شدن به تمرینات استقلال است. موضوعی که باعث 
شده است جواد نکونام درخصوص استفاده از او محتاط عمل 
نماید. کاکوتا که به تازگی به تیم ملی کشورش دعوت شده 
است امیدوار است با حضور سسما مربی بدنساز استقلال به مرز 
آمادگی برسد. کاکوتا محصول جوانان لانس است که در سال 
۲۰۰۷ در یک انتقال جنجالی به چلسی منتقل شد. او که به ندرت 
در چلسی استفاده می شد، به شش تیم در پنج کشور قرض داده 
شد و پس از پایان قراردادش در سال ۲۰۱۵ راهی سویا  شد. او 
در تمام رده های جوانان و نوجوان ملی برای فرانسه به میدان 
رفت و در سال ۲۰۱۷ تیم ملی کنگو را برای انجام بازی های ملی 

انتخاب کرد.

دیدیه اندونگ، گُم شدۀ استقلال
آبی پوشان در چند فصل گذشته از فقدان بازیکنی دونده و پا 
به توپ رنج برده اند و شاید علت ناکامی آنان در کسب جام 
در همین نکته نهفته باشد. دیدیه اندونگ در دیدار استقلال با 
ملوان از لحظه ورود به بازی، سرعت بازی آبی پوشان را افزایش 
داد. حضور او در کنار کاکوتا وزن خط هافبک استقلال را افزایش 
داده و باید گفت این بازیکن گمشده  استقلال در خط میانی این 
تیم است. او که فصل گذشته در الریاض عربستان بازی می کرد، 
سابقه حضور در باشگاه های بزرگ را نداشته و در سال  ۲۰۱۲، 
اولین بازی خود را برای تیم ملی گابن مقابل پرتقال انجام داد. 
با این حال، با توجه به قدرت فیزیکی و تجربه بالای اندونگ، 
او می تواند در کنار روزبه چشمی، توازن خوبی را به خط میانی 
استقلال بدهد و به این تیم کمک کند تا در دیدارهای پیش  رو 

نتایج مطلوبی کسب نماید.

ایوب العملود، راست کلاسیک
فقدان دانیال اسماعیل فر با حضور ایوب العملود به هیچ عنوان 
حس نمی شود. راست کلاسیک پرسپولیس علاوه بر خصوصیات 
تهاجمی در دفاع نیز تبحر دارد. بازیکن سابق الوداد کازابلانکا که 
سابقه پوشیدن پیراهن تیم ملی مراکش را دارد در دو بازی نخست 
قرمزپوشان در فصل جدید، عملکرد مناسبی را از خود به نمایش 
گذاشت. او که موفق شد گل تساوی تیمش را در برابر تراکتور به 

ثمر برساند، بعد از درخشش در این تیم با اعلام ولید الرکراکی 
سرمربی تیم ملی فوتبال مراکش در لیست تیم ملی این کشور 
قرارگرفت. بنظر می رسد پرسپولیس با حضور العملود موقعیت های 

خطرناکی را روی دروازه حریفان ایجاد خواهد کرد.

اوستون اورونوف، آچار فرانسۀ ارتش سرخ
اورونوف بعد از درخشش درجام ملت های آسیا راهی پرسپولیس 
شد و در یک نیم فصل رویایی، مقدمات قهرمانی قرمزپوشان 
را فراهم کرد. بازیکن فیزیکی اما تکنیکی ازبکستان در دیدار با 
تراکتور  هرچند از شرایط ایده آل فصل گذشته دور بود، اما تاثیرگذار 
بازی کرد. او که  با تیم ملی ازبکستان المپیک 2024 را تجربه کرده 
است، در باشگاه هایی چون پاختاکور، نوبهار، لوکوموتیو، اسپارتاک 
نیز بازی کرده است. آچار فرانسه پرسپولیس با خصوصیاتی چون 
حفظ توپ، قدرت دریبلینگ فوق العاده، حملات پرسپولیس را 

زهردار کرده و هوش سرشاری در گلزنی دارد.

ریکاردو آلوز، همه  کارۀ تراکتور
هرچند آلوز در ترکیب تراکتور تنهاست، اما همواره تاثیرات مثبت 
خود را در این تیم بجا گذاشته است. او فوتبال حرفه ای را با تیم 
جوانان پورتو آغاز کرد. آلوز که سومین فصل حضورش را در فوتبال 
ایران سپری می کند و از باشگاه های مطرح کشور نیز پیشنهاد دارد، 
همه کاره تراکتور است. با این حال، ریکاردو که بازیکنی خلاق، 
باهوش و البته با قدرت بدنی بالا است، با مجموعه ای کامل از 
توانایی های فردی در کنار مهدی ترابی در سمت چپ خط حمله و 
حضور احتمالی مهاجم خارجی مطرح در خط حمله تراکتور شرایط 

این تیم را نسبت به فصول قبل متحول خواهد کرد.

برایان دابو، قلبِ طلایی پوشان
هرچند اشتباه بزرگ برایان دابو در بازی هفته دوم، طلایی پوشان 
اصفهان را تا مرز شکست پیش برد اما این هافبک تدافعی آماده 

را باید قلب سپاهان تلقی کنیم. او باید در قلب خط هافبک این 
تیم وظیفه بازی سازی و حتی تخریب حملات حریف را هم برعهده 
بگیرد و باتوجه به عدم جذب بازیکن در این پست و حتی جدایی 
قربانی و حسین نژاد در دو پنجره نقل و انتقالاتی وظیفه این 
بازیکن نسبت به فصل گذشته سخت تر شده است. دابو بازیکن 
گلزنی نشان نداده است اما با توجه به عمق اسکواد سپاهان 
پیش بینی می شود که این بازیکن اگر با مصدومیت و محرومیت 
روبه رو نشود یکی از بازیکنان فعال لیگ بیست وچهارم خواهد بود 

و تعداد بازی و دقایق حضور زیادی را تجربه خواهد کرد.

اوکتیر یوسوپوفِ چالاک
اوکتیر یوسوپوف دروازبان ازبکستانی فولاد خوزستان شاید بتواند 
دغدغه های چند فصل گذشته این تیم را در درون دروازه کاهش 
بدهد. او که شروع خوبی در دو هفته نخست داشته و توانسته 
است عملکرد مناسبی از خود بجا بگذارد، رقیبی جدی برای دیگر 
بود.  خواهد  طلا  دستکش  کسب  درخصوص  لیگ  دروازبانان 
یوسوپوف در بازی فولاد مقابل مس رفسنجان  با چند واکنش 
مناسب و خروج های خوب توانست دروازه خود را برای دومین 
بازی متوالی بسته نگه دارد و با دو کلین شیت در صدرجدول 
بهترین دروازه بانان  لیگ برتر در فصل جاری  قرار بگیرد. چالاکی و 

شجاعت از خصوصیات بارز این دروازبان است.

سایر خارجی ها
چند بازیکن خارجی دیگر نیز در لیگ فوتبال ایران شاغل هستند که 
تعدادی از آنان از فصول قبل در این لیگ حضور داشته و تعدادی 
نیز در فصل جدید به ترکیب تیم ها اضافه شده اند. از آن جمله 
باید به جلال الدین ماشاریپوف و گوستاوو بلانکو، در استقلال 
تهران، ساویو روبرتو در استقلال خوزستان، گیورگی گولسیانی در 
پرسپولیس، ایگور پوستونسکی و تومیسلاو اشترکالی در تراکتور، 
علاءالدین الدالی و ماتیوس سانتوس سوارز در چادرملو، آنتونی 
آکومو آگای و تونی فریتاس باتیستا در خیبر خرم آباد، وحدت 
حنانوف در سپاهان و کریستوفر کنت در فولاد خوزستان اشاره 
کرد؛ در این بین عملکرد بازیکنانی چون گولسیانی، مارشاریپوف، 
بلانکو و کریستوفر کنت در تیم های خود فوق االعاده بوده و آنان را 
باید از خارجی های باکیفیت فصول اخیر فوتبال ایران تلقی کنیم.

کیفیت متوسط در لیگی متوسط
پُرواضح است که بدلایلی چون ضعف زیرساخت ها، اوضاع نامناسب 
اقتصادی و رگه های آماتوری فوتبال ایران، حضور فوق ستاره ها 
فوتبال جهان حتی بازیکنانی که در مرز بازنشستگی قرار دارند، در 
لیگ کشور سخت و حتی ناممکن است. با این حال بتدریج و با 
حضور مدام فوتبال ملی در جام جهانی، فوتبال این سرزمین بیشتر 
شناخته شده و ورود حامیان و یا مالکان اقتصادی نیز شرایط را برای 
حضور بازیکنان متوسط فراهم کرده است. در حقیقت لیگ متوسط 
فوتبال ایران به بازیکنان متوسط فوتبال جهان رضایت داده است. 
بازیکنانی که گاهی با درخشش خود، تبدیل به مهره های انکارناپذیر 

تیم ها شده و شرایط آنان را دگرگون کرده اند.

»دنیای هوادار« به وضعیت بازیکنان غیرایرانی شاغل در لیگ برتر می  پردازد؛

از هر نظر متوسط 

مستطیل سبز

حسن صانعی  پور
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